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Αθήνα, 09 Ιουλίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Παπασταύρου Σταύρο  

 
Θέμα: «Προκλήσεις & Προβλήματα  της Ενεργειακής Μετάβασης σε ΑΠΕ στη χώρα μας» 

  

Κύριε Υπουργέ, 

Οι Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) πρακτικά είναι ανεξάντλητες και  συμβάλλουν στη 
μείωση των εκπομπών των αερίων του θερμοκηπίου, τα οποία είναι υπεύθυνα για το φαινόμενο της 
κλιματικής κρίσης. 

Κανείς δεν απορρίπτει την ενσωμάτωση των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας στο ενεργειακό 
μείγμα της χώρας, ΟΧΙ όμως σε μια ανεξέλεγκτη, χωρίς όρους και προϋποθέσεις εγκατάσταση ΑΠΕ, 
σε βάρος προστατευόμενων περιοχών και αγροτικών εκτάσεων.  

Επειδή, πιστεύουμε στην ανάγκη ενός συστηματικού χωροταξικού σχεδιασμού με ελέγχους 
που θα προστατεύουν το περιβάλλον και τις τοπικές κοινωνίες,  

Επειδή, σήμερα φαίνεται να καταστρατηγείται η αυστηρή τήρηση του πλαφόν εγκατάστασης 
ΑΠΕ στο προβλεπόμενο ποσοστό καλλιεργήσιμης γης σε αγροτικές εκτάσεις μέσης και υψηλής 
παραγωγικότητας, 

Επειδή, η καταστρατήγηση αυτή στο άμεσο μέλλον είναι πολύ πιθανόν να οδηγήσει σε 
έλλειψη σημαντικών προϊόντων της διατροφικής αλυσίδας λόγω, αφενός της δραματικής αλλαγής 
χρήσης των παραγωγικών εκτάσεων, κυρίως σε φωτοβολταϊκά πάρκα, αλλά και αφετέρου μείωσης της 
αγροτικής παραγωγής των όμορων χωραφιών των φωτοβολταϊκών πάρκων εξαιτίας της δημιουργίας 
αρνητικών συνθηκών θερμικής άνεσης με την αύξηση των θερμοκρασιών και τη δημιουργία θερμικού 
στρες στις γειτνιάζουσες καλλιέργειες,  

Επειδή, ήδη υπάρχουν ή έχουν εκδοθεί άδειες εγκατάστασης ΑΠΕ σε προστατευόμενες 
περιοχές,  

Επειδή, οι ΑΠΕ παρουσιάζουν συχνά διακυμάνσεις στη διαθεσιμότητά τους, που μπορεί να 
είναι μεγάλης διάρκειας απαιτώντας την εφεδρεία άλλων ενεργειακών πηγών ή γενικά δαπανηρές 
μεθόδους αποθήκευσης, 

Επειδή, σύμφωνα με δήλωση ανώτατου στελέχους του ΑΔΜΗΕ, δεν ξέρουμε ποιο ήταν το 
αρχικό συμβάν που οδήγησε στην απώλεια παραγωγής ΑΠΕ στην Ισπανία, αλλά από την απώλεια 
παραγωγής ΑΠΕ, οδηγηθήκαμε αλυσιδωτά τελικά στο blackout περνώντας μέσα από τη διακοπή των 
διασυνδέσεων με τη Γαλλία. Το ότι βγήκαν οι ΑΠΕ από το σύστημα της Ισπανίας έχει να κάνει με το πώς 
διαχειριζόμαστε τις ΑΠΕ και αν μπορέσουμε να τις κατανέμουμε, αν μπορέσουμε να τις ελέγχουμε, τότε 
θα τις χρησιμοποιήσουμε με τον καλύτερο τρόπο,  

Επειδή, σύμφωνα με την άποψή του και στην Ελλάδα το σύστημα μεταξύ παραγωγής και 
ζήτησης παρουσιάζει έντονη ανισορροπία, ιδιαίτερα στις ημέρες με χαμηλή ζήτηση, κυρίως κατά την 
άνοιξη και το φθινόπωρο που παράγουμε ενέργεια περισσότερη από εκείνη που καταναλώνουμε και η 
οποία απορρίπτεται από το σύστημα, 

Επειδή, σύμφωνα με δήλωση του ίδιου ανώτατου στελέχους του ΑΔΜΗΕ, οι ΑΠΕ είναι πλέον 
πλειοψηφία στη χώρα μας, στοχεύουμε στο να γίνουμε χώρα εξαγωγής ενέργειας σε άλλες Ευρωπαϊκές 
χώρες, ΑΛΛΑ ΠΡΟΣΕΞΤΕ αυτό δεν μπορεί στην πραγματικότητα να γίνει, διότι αν και έχουμε την  
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παραγωγή, έχουμε αρνητικό εμπορικό ισοζύγιο, διότι υπάρχουν απαγορευτικές στρεβλώσεις στην 
αγορά λόγω διαφορετικών επιδοτήσεων στα Ευρωπαϊκά κράτη που οδηγούν στην παραγωγή 
αρνητικών τιμών. Άρα, μέχρι και όταν θα έχουμε την ομαλοποίηση της Ευρωπαϊκής αγοράς, εμείς δεν 
μπορούμε να εξάγουμε την ενέργεια που μας περισσεύει, άρα τα παραπάνω τεράστια προβλήματα θα 
εξακολουθούν να υπάρχουν, 

Επειδή, οι παρεμβάσεις από τους Διαχειριστές του συστήματος για την ευστάθειά του, είναι 
συνεχείς και έντονες (που αναγκάζονται να κόβουν το 30, το 40, το 50% της παραγωγής σε 
συγκεκριμένες ημέρες) με περιορισμούς έγχυσης «για λόγους τοπικής συμφόρησης» από τους 
παραγωγούς ΑΠΕ, 

  Επειδή, δεν υπάρχουν σχετικές προβλέψεις αποζημίωσης για τους παραγωγούς ενέργειας, οι 
οποίες όμως προβλέπονται από την ευρωπαϊκή νομοθεσία,  

Επειδή, τη στιγμή που δεν μπορεί καν να απορροφήσει την υπάρχουσα παραγωγή η Ελλάδα και 
κάνει συνεχείς απορρίψεις παραγωγής ΑΠΕ, έχουμε την οξύμωρη κατάσταση του διπλασιασμού της 
παραγωγής από νέα έργα ΑΠΕ που ήδη έχουν πάρει το πράσινο φως και αναμένεται να τεθούν σε 
λειτουργία το αμέσως επόμενο διάστημα (από 16 GW ηλεκτρικής ενέργειας ετησίως στα 33GW). Αλήθεια, 
για ποια ορθολογική διαχείριση των ΑΠΕ μιλάμε;  

Επειδή, σε ότι αφορά τις Τεχνολογίες Αποθήκευσης και συγκεκριμένα τις μπαταρίες για μικρής 
κλίμακας αποθήκευση και την αντλησιοταμίευση για μεγάλης κλίμακας αποθήκευση, υπάρχει έντονος 
προβληματισμός από τους επιστήμονες, 

Επειδή, στη χώρα μας, μόλις το 2021 αναπτύχθηκε το πλαίσιο που επιτρέπει τον σχεδιασμό και 
την υλοποίηση έργων αποθήκευσης, άρα άργησαν σημαντικά τα έργα αποθήκευσης, 

Επειδή, πρέπει να εξασφαλιστεί μεγάλος όγκος αποθήκευσης σε σύντομο χρόνο και άρα πρόκειται 
για μεγάλες και ακριβές επενδύσεις για τις οποίες πρέπει να εξασφαλισθεί, αφενός η βιωσιμότητα τους 
και αφετέρου η μείωση του κόστους παραγωγής που θα πληρωθεί από τους καταναλωτές,  

Επειδή, σύμφωνα με τους ειδικούς, οι μπαταρίες είναι επενδύσεις που ωριμάζουν γρήγορα και σε 
2-3 χρόνια μπορεί να σχεδιαστεί και να υλοποιηθεί μια τέτοια μεγάλη επένδυση, αλλά σχετικά έχουν 
σύντομη διάρκεια ζωής (15 έτη), ενώ η υδραυλική αποθήκευση - αντλησιοταμίευση έχει χρόνο ωρίμανσης 
10-15 έτη ή και περισσότερο και διάρκεια ζωής  επενδύσεων μισό αιώνα και άρα είναι τελείως έξω από 
τους ορίζοντες της αγοράς,  

Επειδή, τα έργα ΑΠΕ και Αποθήκευσης, για να είναι βιώσιμα, πρέπει να υπάρχουν Κρατικές 
ενισχύσεις, διότι στηρίζονται στα έσοδα της αγοράς, άρα οι κίνδυνοι από το ευμετάβλητο και μη 
προβλέψιμο των εσόδων εξαιτίας λόγων οικονομικών, γεωπολιτικών, αγορών, εφοδιαστικής αλυσίδας 
κ.α. καθώς και το μοίρασμα της πίτας υπηρεσιών από την προσθήκη νέων έργων ΑΠΕ στα ήδη υπάρχοντα, 
προκαλεί δραματική μείωση εσόδων και καθιστά τις επενδύσεις επισφαλείς,  

Επειδή, οι επιστήμονες εκτιμούν ότι τα επόμενα 2-3 χρόνια θα υπάρχει μεγάλη στενότητα 
αποθήκευσης στην αγορά και αυτό θα οδηγήσει σε ακόμα πιο αυξημένες απορρίψεις παραγωγής ΑΠΕ, σε 
χαμηλές έως μηδενικές τιμές αγοράς, κυρίως κατά την παραγωγή ενέργειας το μεσημέρι. Αυτό θα έχει ως 
συνέπεια να δημιουργηθεί κλίμα ανασφάλειας και επισφάλειας των επενδύσεων με αποτέλεσμα 
αρνητικές επιπτώσεις στη βιωσιμότητα των επενδύσεων και της χρηματοδότησης αυτών, 

Για τους ανωτέρω λόγους, ερωτάσθε κύριε Υπουργέ:  

1. Προτίθεστε, κ. Υπουργέ, να τηρήσετε αυστηρά το πλαφόν (1%) εγκατάστασης ΑΠΕ στο 
προβλεπόμενο ποσοστό καλλιεργήσιμης γης σε αγροτικές εκτάσεις μέσης και υψηλής 
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παραγωγικότητας και να απαγορεύσετε τις ΑΠΕ μέσα σε προστατευόμενες περιοχές ιδιαίτερα σε    
περιοχές Natura;    

2. Μπορεί να εγγυηθεί κάποιος ότι τα έργα ΑΠΕ και Αποθήκευσης στο εγγύς μέλλον, αλλά και 
μακροπρόθεσμα, θα παραμείνουν βιώσιμα εάν εκλείψουν οι Κρατικές ενισχύσεις για οποιονδήποτε 
λόγο; Θα μπορέσουν ποτέ να γίνουν αυτόνομα οικονομικά; 

3. Προτίθεστε να αποζημιώσετε άμεσα τους παραγωγούς ΑΠΕ για αυτές τις περικοπές, όπως 
προβλέπεται από τους Ευρωπαϊκούς κανονισμούς; 

4. Τι προτίθεστε να κάνετε συνολικά, ώστε να λυθούν άμεσα τα προβλήματα και οι προκλήσεις της 
ενεργειακής μετάβασης σε ΑΠΕ, δεδομένου ότι οι Κρατικές ενισχύσεις δεν θα μπορούν να υπάρχουν για 
πάντοτε, η εξαγωγή ενέργειας πρακτικά στο εγγύς μέλλον δεν είναι δυνατή και η υλοποίηση επενδύσεων 
έργων αποθήκευσης άργησε πολύ να ξεκινήσει και είναι ρεαλιστική μόνο με την ύπαρξη κρατικού 
πλαισίου στήριξης;  

Ο ερωτών Βουλευτής, 

 

 Κομνηνός Δελβερούδης 




